
1 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
Rozsvícení vánočního stromu (3. 12. 2023) 

 

 •zdarma  •číslo 3  •prosinec 2023 



2 

 

OBSAH 
 

 

Úvodní slovo starosty 3 
Zápisy ze zasedání zastupitelstva obce 5 
Lampionový průvod 12 
Vánoční dílníčky a rozsvícení stromu 13 
Adventní Vídeň 15 
Tříkrálová sbírka 16 
Mládež SDH Světlá 17 
Činnost SDH Světlá v roce 2023 18 
FC Světlá - 2. liga (sezóna 2023) 20 
Fotogalerie 21 

 
 

 
 

Mikulášská nadílka ve Světlé (5. 12. 2023) 



3 

 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 
 

Rok se s rokem sešel a máme tady opět závěr roku. Advent jsme ve Světlé zahájili 
předvánočními dílnami v místním kulturním domě a setkali jsme se u každoročního 
rozsvícení vánočního stromu. Kdo chtěl, tak se mohl zúčastnit obecního zájezdu do 
vánočně naladěné Vídně nebo nasát atmosféru i něco teplého během předvánočního 
koledování u kapličky. 

Pokud se ohlédneme za téměř již uplynulým rokem z hlediska společenského života v 
naší obci, tak můžeme být spokojeni. Podařily se všechny tradiční akce, jako byly 
především ples SDH v Cetkovicích, masopust, pálení čarodějnic i dětský den na 
výletišti, fotbalový turnaj, Světelská pouť s taneční zábavou nebo závod v chytání ryb. 
Dík za organizaci těchto akcí patří dobrovolným hasičům i místním fotbalistům. Tuto 
činnost si podrobněji zhodnotíme na valné hromadě SDH, konané v samotném závěru 
letošního roku. 

Co se týká investičních projektů, tak v podstatě pokračujeme v tom, co jsem na těchto 
stránkách již v minulosti uváděl. Dokončujeme kolaudaci nového vodovodního vrtu a 
připravujeme instalaci zařízení na filtraci uranu z pitné vody. Snaha o zokruhování 
vodovodní sítě uličkou u spodního rybníka bohužel zatím vázne, neboť získání 
úředního povolení brání zájmy soukromých majitelů. Cenu pitné vody ale chceme 
oproti většině okolních obcí držet na stále na nízké úrovni - zatím je to v tomto 
případě stále víceméně v našich rukách. Občany nyní můžu ubezpečit, že výhledově 
budeme mít vody dostatek v dobré kvalitě.  

Máme projekt nového pouličního osvětlení ve spodní části obce, což je ale vázáno na 
akci tamní přeložky a posílení rozvodů elektřiny. Ovšem zatím nevíme, kdy se firma 
EG.D do tohoto díla pustí. Na příští rok je v plánu výstavba dalšího úseku chodníku 
podél hlavní silnice na Šebetov. Projektová dokumentace se několikrát upravovala, ale 
snad se již realizace přiblížila a budeme moci požádat o dotaci. 
S potěšením lze přivítat zájem především mladších občanů o sport. Kromě obvyklého 
fotbalu se v létě obnovila na místním hřišti tradice volejbalu, i tenis má u nás řadu 
příznivců. Proto se zastupitelstvo rozhodlo nechat zpracovat projekt víceúčelového 
hřiště pro různé sporty. V případě existence vhodné dotace pak můžeme tento projekt 
ze šuplíku vytáhnout a výstavbu takového sportoviště realizovat. 

A nyní pár slov k odpadům. Již Jan Neruda kdysi řešil ve svém slavném fejetonu kam se 
starým slamníkem. Přichází doba, kdy i my budeme mít podobné problémy. Všichni 
víme jak je to dnes široce diskutované téma. Tlaky na maximální třídění odpadů a 
minimalizaci směsného komunálního odpadu se postupně zvyšují. Kvůli tomu, že 
nemáme systém door-to-door (barevné popelnice v každém domě), umísťuje se naše 
obec v přehledu naší svozové firmy Technické služby Malá Haná na posledních 
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příčkách. Nesplnění třídicích cílů by nás v budoucnu stálo nemalé sankce. Proto apeluji 
na všechny občany, aby třídění odpadů věnovali náležitou pozornost. Máme moc 
směsného odpadu a například zlikvidovaný bioodpad, který tvoří velký hmotnostní 
podíl vytříděných komodit, nemůžeme při současném systému v naší obci nijak 
vykazovat. Vím, že naši předci by hromadný odvoz např. trávy z vesnice považovali za 
bláznovství, ale současný systém někdo někde vymyslel a my s tím nic nenaděláme. 
Pořízení barevných popelnic do každé domácnosti každopádně máme v plánu, snad 
nám příslušná dotace vyjde v příštím roce. Poplatek za odpad máme podobný jako 
okolní obce - na příští rok bude podle nové obecně závazné vyhlášky činit 750 Kč, 
přičemž podle příslušné právní úpravy se jeho výše může pohybovat až do 1200 Kč. 

V letošním roce provedlo pracoviště Katastrálního úřadu v Boskovicích revizi našeho 
katastru. Cílem bylo náprava mnoha nesrovnalostí v evidenci nemovitostí. Některé 
stavby na obecních pozemcích ještě nyní řešíme. Tuto snahu orgánů statní správy 
musíme chápat pozitivně, neboť správné údaje o majetku jsou v zájmu nás všech, 
pochopitelně i obecního úřadu. 

Mým "oblíbeným" tématem je obecní les. Pěstební činnost a prořezávky v lese nad 
Uhřicemi nás letos stály rekordní částku. Nezbývá než doufat, že ta nejhorší léta stran 
vynaložených financí máme za sebou a investice v takovém rozsahu už nebude nutná. 
Dlouhodobě by si naše obec nemohla takové výdaje i přes částečné dotace od státu ze 
svého rozpočtu dovolit. Stále je v jednání směna lesních pozemků v Uhřicích za les nad 
naším vodojemem, který je v majetku státního podniku Lesy ČR. Doufejme, že se tento 
záměr v roce 2024 podaří naplnit, i když v této věci jsme víceméně zcela závislí na 
postupu výše zmíněné organizace. 

Snad vám jako čtenářům našeho zpravodaje výše uvedené informace takto stačili, 
další podrobnosti najdete v zápisech ze zasedání místního zastupitelstva, případně na 
internetových stránkách obce. Užijte si o svátcích pracovní volno i oslavy nového roku. 
Můžete se ve Světlé zúčastnit několika nadcházejících akcí, ze kterých bych vyzdvihnul 
hasičský ples 20. ledna 2024. Hodláme tuto akci uspořádat v poněkud větším stylu než 
v uplynulých letech. Máme k tomu dvě skvělé kapely a vypadá to, že to bude velká 
událost. Takže ještě jednou vám přeji klidný vánoční čas, mnoho radostných dní i plno 
příjemných překvapení v novém roce 2024. 

 
Eduard Dokoupil, starosta obce 
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ZÁPISY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 28. 8. 2023 
 

Přítomni:   Bc. Zuzana Vlková, Roman Dobeš, Ing. Jan Kaderka, Ing. Eduard Dokoupil, 
Mgr. Petr Palán 

Ověřovatelé:   Bc. Zuzana Vlaková, Roman Dobeš 

Hosté:  Ing. Jiří Cikánek, Jan Vystavěl, Mgr. Jiří Biberle 

Program:  
1/ Schválení dotace na provoz místní prodejny 

2/ Rozpočtové opatření č. 6/2023 

3/ Různé, diskuze, závěr 
 

Usnesení č. 1: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje do funkce ověřovatelů zápisu Bc. 
Zuzanu Vlkovou a Romana Dobeše. (5/0/0) 

Usnesení č. 2: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje navržený program jednání tak, jak 
byl uveden na pozvánce k zasedání OZ, na návrh starosty obce rozšířený o další bod 
s názvem Výběr dodavatele stavby Bezpečný příjezd k vodojemu a prameništi. (5/0/0) 
    

1/ Schválení dotace na provoz místní prodejny 

V letošním roce schválila rada Jihomoravského kraje žádost obce Světlá o poskytnutí 
neinvestiční finanční podpory na základě dotačního programu Podpora provozu 
venkovských prodejen v Jihomoravském kraji pro rok 2023 na realizaci akce Finanční 
podpora prodejny v obci Světlá. Jedná se o finanční prostředky ve výši 25 000 Kč, 
přičemž stejnou částku ze svého rozpočtu poskytne provozovateli místní prodejny i 
obec Světlá. Přijetí dotace od JmK již zastupitelstvo obce schválilo a k vyplacení peněz 
bylo třeba tedy ještě schválit poskytnutí dotace podle předložené Veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace spotřebnímu družstvu Jednota (viz příloha). 

Starosta obce při té příležitosti informoval zastupitele o komunikaci s vedením 
družstva Jednota ohledně nezajištění zástupu v době dovolené paní prodavačky. 

Byly vzneseny určité výhrady k provozu při dovolené paní prodavačky. Starosta přislíbil 
ústní jednání s předsedou spotřebního družstva Jednota Boskovice. 

Usnesení č. 3:  Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace v celkové výši 
50.000Kč spotřebnímu družstvu Jednota se sídlem v Boskovicích dle předložené 
Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace dle zákona č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. (5/0/0) 
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2/ Rozpočtové opatření č. 6/2023, 7/2023, 8/2023 

Účetní obce zpracovala Rozpočtové opatření č. 6/2023 ze dne 18.7.2023, které schválil 
starosta obce (viz příloha). 

Usnesení č. 4:  Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 
6/2023. (5/0/0) 

Účetní obce zpracovala Rozpočtové opatření č. 7/2023 ze dne 21.7.2023, které schválil 
starosta obce (viz příloha). 

Usnesení č. 5:  Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 
7/2023. (5/0/0) 
Účetní obce zpracovala Rozpočtové opatření č. 8/2023 ze dne 24.8.2023, které schválil 
starosta obce (viz příloha). 

Usnesení č. 6:  Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 
8/2023. (5/0/0) 
 

3/ Výběr dodavatele stavby „Bezpečný příjezd k vodojemu a prameništi“ 

Pro obec bylo Jihomoravským krajem schváleno přidělení dotace na projekt Bezpečný 
příjezd k vodojemu a prameništi. 

Dle příslušné Směrnice č. 1/2021 o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obec 
Světlá oslovila tři firmy s žádostí o podání cenové nabídky na tuto stavební akci. Doba 
dokončení díla byla dle poskytnutých podkladů stanovena do 31. 10. 2023. Nabídku 
podaly firmy RM Trymet a.s. Praha, Grund Svitavy s.r.o. a Roman Dobeš Světlá. 

Jako nabídka s nejvýhodnější cenou za dílo byla vyhodnocena firma Roman Dobeš ze 
Světlé. Majitelem této firmy je zastupitel R. Dobeš, který před hlasováním podal 
oznámení o osobním zájmu dle příslušného Zákona o střetu zájmů č. 159/2006 Sb. 

Usnesení č. 7:  Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje jako dodavatele stavby s názvem 
Bezpečný příjezd k vodojemu a prameništi firmu Roman Dobeš se sídlem ve Světlé, za 
celkovou cenu 341 559 Kč bez DPH. (4/0/1; R. Dobeš) 
 

4/ Různé, diskuze 

a) Starosta obce informoval zastupitele o situace v obecním lese. V měsících 
červnu a červenci bylo provedeno rozsáhlé vyžínání porostu a nátěr sazenic 
proti klikorohu. Tyto práce byly firmou Lekuro vyčísleny na 591 060 Kč bez 
DPH. Provedení prací bylo zkontrolováno osobní prohlídkou na místě samém 
za účasti zástupce firmy Lekuro. Do konce roku 2023 bude třeba provést další 
vyžínání a nátěr sazenic proti okusu. 
Dále firma Lescus nabídla odkup kůrovcem napadeného dřeva v obecním lese 
u světelského vodojemu. Předpokládaný objem dřeva je 60-80 m3 kulatiny. 
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Nabídnuté ceny byly tyto: kulatina 1000 Kč/m3, vláknina 200 Kč/m3, kulatina 
k průmyslovému zpracování 400 Kč/m3. 
Starosta informoval o postupu věci směny obecního lesa, LČR má aktuálně 
předaný návrh geometrického plánu na rozdělení lesa nad obcí. Aktuálně 
čekáme na vyjádření LČR. J. Biberle navštíví lesní správu v Černé Hoře a zjistí 
podrobnosti. 

b)  V důsledku provedené revize katastru obce Světlá byly doposud zjištěny tři 
závady, týkající se soukromých staveb na obecních pozemcích. Konkrétně se 
jedná o část domu č. p. 16 na parcele č. 85/1, přístavbu domu č. p. 71 na 
parcele č. 28/1 a část stavby u domu č. p. 94 na obecní parcele č. 688/1. 

Usnesení č. 8:  Zastupitelstvo obce Světlá vyjadřuje předběžnou vůli řešit 
problematické části staveb u domů č. p. 16, 71 a 94, které stojí na obecních 
pozemcích, odprodejem zastavěné plochy do soukromého vlastnictví. (4/0/1; 
Bc. Z. Vlková) 

c) Byla vedena diskuze na téma opravy střechy na č.p. 38 (Kostíkovo). 

d) Znovu byl projednáván ořez zeleně v soukromém vlastnictví občanů. I po 
vyhlášení obecním rozhlasem se na mnoha místech nestalo vůbec nic. Bylo 
navrženo oslovit místní „lezce“ a zjistit tak předběžnou cenu - zajistí 
místostarosta. 

e) Byla řešena oprava cesty „pod tratí“, cesta je místy značně zničená. Bylo 
navrženo pozvat zástupce firem, které tuto cestu využívají k přístupu na pole, 
aby bylo dohodnuto, kdo bude tuto opravu hradit. 

f) Pan Jaroslav Sadílek zaslal dopis, ve kterém nabízí zpracování publikace o 
historii obce Světlá. 

g) Bylo navrženo přizvat geodeta na vytvoření podkladů pro další jednání ve věci 
zokruhování vodovodu. 

h) Bylo navrženo provést úpravu EZS. 
i) Znovu byla připomínána oprava střechy na buňce ve sběrném dvoře. 

j) Bylo navrženo probrat na schůzi mikroregionu nákup makety policisty. 

 
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 23. 10. 2023 
 

Přítomni: Mgr. Petr Palán, Bc. Zuzana Vlková, Ing. Martin Cikánek, Jana Vlachová, 
Roman Dobeš, Ing. Eduard Dokoupil, Ing. Jan Kaderka 

Ověřovatelé:  Jana Vlachová, Ing. Martin Cikánek 

Hosté:  Ing. Jiří Cikánek, Mgr. Jiří Biberle, Jan Vystavěl 
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Program:  

1/ Spolufinancování minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko 
2/ Spolufinancování opravy lesní cesty v k. ú. Uhřice 

3/ Rozpočtové opatření č. 9, 10 a 11/2023 

4/ Různé, diskuze, závěr 
 

Usnesení č. 1: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje do funkce ověřovatelů zápisu Janu 
Vlachovou a Ing Martina Cikánka. (7/0/0) 
Usnesení č. 2: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje navržený program jednání tak, jak 
byl uveden na pozvánce k zasedání OZ. (7/0/0) 
 

1/ Spolufinancování minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko 

Podobně jako v minulém roce požádalo město Boskovice o spolufinancování 
Minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko ze strany obcí v ORP Boskovice pro rok 
2024. Zároveň byla předložena příslušná Smlouva o příspěvku (viz příloha) spolu 
s dalšími podklady. 

Paušální platba podle počtu obyvatel po rozpočítání vychází na 45,75 Kč na obyvatele 
(v loňském roce 32,11 Kč). Kalkulace podílu nákladů na minimální síť služeb sociální 
prevence a odborného sociálního poradenství pro obce ORP Boskovice pro rok 2024 v 
případě obce Světlá činí tedy celkem 11 300 Kč. Tato částka bude zanesena do 
rozpočtu obce pro rok 2024. 
Usnesení č. 3:  Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje příspěvek na financování sociálních 
služeb a odborného sociálního poradenství v rámci ORP Boskovice na rok 2024 
v celkové výši 11 300 Kč a souhlasí s předloženým návrhem Smlouvy o příspěvku. 
(7/0/0) 
 

2/ Spolufinancování opravy lesní cesty v k. ú. Uhřice 

Obec Uhřice zaslala Žádost o spolufinancování opravy lesní cesty, ležící v jejím katastru 
(viz příloha). Důvodem žádosti, která byla doručena i obci Cetkovice, je využívání této 
komunikace i k odvozu vytěženého dříví z lesních pozemků v majetku obce Světlá. 
Uvedená cesta (ostatní komunikace) p. č. 709 k. ú. Uhřice u Boskovic leží u rybníku 
Lipina a byla dle přiloženého soupisu prací, faktury a fotodokumentace opravena 
v polovině roku 2023 za celkovou částku 182.701 Kč vč. DPH. Obec Uhřice tedy 
požádala o úhradu třetiny z této částky. 

Usnesení č. 4: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje úhradu podílu na opravě lesní 
komunikace p. č. 709 v k. ú. Uhřice u Boskovic obci Uhřice ve výši 60 900,33 Kč vč. 
DPH. (7/0/0) 
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3/ Rozpočtové opatření č. 9 až 13/2023 

Účetní obce v měsíci září zpracovala Rozpočtové opatření č. 9/2023 ze dne 4. 9. 2023, 
Rozpočtové opatření č. 10/2023 ze dne 11. 9. 2023 a Rozpočtové opatření č. 11/2023 
ze dne 26. 9. 2023 (viz příloha). Tato rozpočtová opatření schválil starosta obce. 

Usnesení č. 5: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 9, 10 
a 11/2023. (7/0/0) 
V říjnu byla zpracována Rozpočtové opatření č. 12/2023 ze dne 9.10.2023 a 
Rozpočtové opatření č. 13/2023 ze dne 20.10.2023 (viz příloha). Tato rozpočtová 
opatření schválil starosta obce. 
Usnesení č. 6: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 12 a 
13/2023. (7/0/0) 
 

4/ Různé, diskuze 
a) Starosta obce informoval zastupitelstvo o dopisu z městysu Knínice. Jedná se 

o návrh možnosti zbudování cyklotrasy pod obcí od Knínic až po obec 
Cetkovice - údolím Boskovické brázdy tedy podél železniční trati. Otázka zní, 
zda obec Světlá podporuje tento záměr.  

Usnesení č. 7: Zastupitelstvo obce Světlá vyjadřuje podporu plánovanému 
vedení cyklostezky v k.ú. Světlá u Šebetova po polní cestě podél železniční 
trati s napojením na biokoridor na Semíči. (7/0/0) 

b) Starosta informoval zastupitelstvo ohledně místní prodejny COOP. Vedením 
Jednoty COOP Boskovice bylo sděleno, že místní prodejnu v obci Světlá 
nehodlají v blízké době rušit. 

c) Obecní les v katastru obce Uhřice - lesní správce Petr Bárta navrhnul zakapání 
a vyžínání vysázených stromků. Předběžná cenová nabídka od firmy Lekuro 
činí cca 400.000 Kč. Bylo navrženo zjistit výměry, které potřebují péči a 
následně oslovit i konkurenční firmy. 
Směna obecního lesa - Jiří Cikánek informoval o jednání s LČR ve věci směna 
obecního lesa. LČR na zaslaný dopis neodpověděli. Po nějaké době se ozval 
pan Sedmík jakožto referent, na kterého tato agenda přešla. Čekáme na další 
vyjádření. 

d) Víceúčelové hřiště - starosta informoval o dotačních možnostech na 
víceúčelové hřiště. Bylo navrženo řešit prvotně projekt víceúčelového hřiště.  
Místostarosta byl pověřen získáním předběžných cenových nabídek na 
vyhotovení projektové dokumentace. 

e) J. Hartl zrevidoval krov domu na č. p. 38 „Kostíkovo“. 
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f) Ing. Martin Cikánek vznesl požadavek na přípravu podnětů na vytvoření 
rozpočtu na rok 2024. 

g) Ing. Jiří Cikánek upozornil na pozemky, které jsou vyvěšeny již několik let na 
úřední desce, zda by byla možnost zažádat stát, aby tyto pozemky byly 
převedeny na obec. Obec pověřila Ing. Jiřího Cikánka zjistit více informací 
v této věci. 

h) Byla provedena kontrola předešlých zápisů. 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 27. 11. 2023 
 

Přítomni: Mgr. Petr Palán, Bc. Zuzana Vlková, Ing. Martin Cikánek, Jana Vlachová, 
Roman Dobeš, Ing. Eduard Dokoupil, Ing. Jan Kaderka 

Ověřovatelé:  Roman Dobeš, Mgr. Petr Palán 

Hosté:  Ing. Pavel Vondál, Jan Vystavěl, Mgr. Jiří Biberle 
Program:  

1/ Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odpady 

2/ Obecně závazná vyhláška obce o místním poplatku ze psů 

3/ Příprava rozpočtu obce na rok 2023 
4/ Rozpočtové opatření č. 14/2022 

5/ Různé, diskuze, závěr 
 

Usnesení č. 1:  Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje do funkce ověřovatelů zápisu 
Romana Dobeše a Mgr. Petra Palána. (7/0/0) 

Usnesení č. 2: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje navržený program jednání, 
rozšířený o další bod s názvem Plán inventur na rok 2023. (7/0/0) 
 

1/ Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odpady  

Od 1. ledna 2024 by obec měla mít nové poplatkové vyhlášky, které jsou v souladu 
s aktuálně platnou legislativou. Proto zastupitelstvo obce projednalo nové znění 
obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, které vychází z doposud platné vyhlášky. Poplatek za odpad byl navržen 
ve výši 750 Kč. 

Usnesení č. 3: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 
1/2023 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. (7/0/0) 
 

2/ Obecně závazná vyhláška obce o místním poplatku ze psů  



11 

 

Zastupitelstvo projednalo nové znění obecně závazné vyhlášky o poplatku ze psa. 
Cena základního poplatku byla stanovena stejně jako v doposud platné vyhlášce, tj. 
100 Kč a pro důchodce 50 Kč. 

Usnesení č. 4: Zastupitelstvo obce Světlá schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 
2/2023 o místním poplatku ze psů. (7/0/0) 
 

3/ Příprava rozpočtu obce na rok 2023 
Zastupitelé projednali návrhy na investiční akce pro rok 2024. Pro příští rok jsou 
plánovány tyto projekty:  

Obecní les - údržba a pěstební práce, chodník k bytovce, rekonstrukce a opravy 
vodovodu, projekt oduranování vody, projekt multifunkčního hřiště 

Dále OZ projednalo základní parametry rozpočtu na příští rok a uložili předsedovi 
finanční komise do příštího zasedání zpracovat Návrh rozpočtu obce pro rok 2024. 
 

4/ Rozpočtové opatření č. 14/2023, 15/2023, 16/2023, 17/2023 
Účetní obce v měsíci říjnu zpracovala Rozpočtové opatření č. 14/2023 ze dne 30. 10. 
2023 (viz příloha). Tato rozpočtová opatření schválil starosta obce. 

Usnesení č. 5: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 
14/2023. (7/0/0) 
Účetní obce v měsíci listopadu zpracovala Rozpočtové opatření č. 15/2023 ze dne 
1.11.2023, Rozpočtové opatření č. 16/2023 ze dne 13.11.2023 a Rozpočtové opatření 
č. 17/2023 ze dne 14.11.2023 (viz příloha). Tato rozpočtová opatření schválil starosta 
obce. 

Usnesení č. 6: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 15, 
16 a 17/2023. (7/0/0) 
 

6/ Plán inventur na rok 2023 
Účetní obce vypracovala dokument Plán inventur na rok 2023, který stanovuje hlavní 
inventarizační komisi, další část stanovuje dílčí inventarizační komise č. 1, 2 a 3. 

Usnesení č. 7: Zastupitelstvo obce Světlá bere na vědomí Plán inventur na rok 2023. 
(7/0/0) 
 

5/ Různé, diskuze 

a) Dne 30. 9. 2023 zemřela místní obyvatelka Ludmila Hladilová, nar. X. X. 19XX. 
Tato osoba se na území obce v poslední době nezdržovala a od roku 2012 
dlužila za poplatky za likvidaci odpadů. 
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Usnesení č. 8: Zastupitelstvo obce Světlá odepisuje pohledávku Ludmily 
Hladilové, nar. X. X. 19XX, bydlištěm Světlá č. p. 55, která vznikla nehrazením 
poplatků za odpady v celkové výši 5.005 Kč. (7/0/0) 

b) Soud se spolkem Živé muzeum - starosta informoval zastupitelstvo. Soud 
navrhoval smírné řešení domluvou. Zástupci obce společně s právním 
zástupcem byli na jednání na místě samém. Bylo navrženo zjistit, zda hranice 
objektu odpovídají katastru nemovitostí. Dále bylo dohodnuto, že obec 
navrhne napojení objektů na komunikaci (vstupy) a odvodnění plochy mezi 
objektem familií a komunikací.  

c) Bylo navrženo ořezat stromy pod obcí - směrem k ČOV.  

 

 

 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD 
 

Lampionový průvod se uskutečnil v sobotu 28. října 2023. Občané se sešli na místním 
výletišti, kde se všichni společně pozdravili a vyměnili si pár vět. Pro děti byly 
připravené balíčky se sladkostmi. Ti, kteří neměli svůj lampion, mohli využít možnosti 
náhradních obecních lampionů. Nikomu tak nebylo líto, že lampion neměl. A i dospělí 
mohli okusit kouzlo rozsvíceného lampionu. 

 
 
Po společném focení se lampionový průvod vydal večerní procházkou obcí. Cesta 
končila u památníku padlých hrdinů za 1. světové války. Zde pan starosta pronesl pár 
vět, zazněla hymna České republiky a byl položen věnec k památce padlých hrdinů.   

Zuzana Vlková 



13 

 

VÁNOČNÍ DÍLNÍČKY A ROZSVÍCENÍ STROMU 
 

Vánoční dílničky proběhly letos týden před první adventní nedělí. Děti i maminky si tak 
vánoční výzdobu mohly přichystat v dostatečném předstihu.  

Dopoledne bylo věnováno tvoření pro 
malé šikulky. Děti se mohly seznámit 
s technikou linorytu. Osahaly si ruční práci, 
která vyžaduje značnou známku 
soustředění, bezpečnosti a také trpělivosti. 
Dopoledne však přineslo své ovoce. 
Linoryty se moc povedly. Děti si svá díla 
otiskla barvami na textil na látkové 
kuchyňské utěrky. Věřím, že mnoho z nich 
bude teď utírat nádobí v kuchyni s větší 
radostí. 

Odpoledne patřilo tvoření dospělým. 
Stejně jako děti mohli vyzkoušet techniku 
linorytu a ozdobit si tak jakékoliv textilní 
doplňky vlastnoručně vyrytým razítkem. 
Velký úspěch měly vánoční svícny. Pro 
všechny šikovné ruce byly v kulturním sále 
připraveny různé druhy chvojek, přírodních 
dekorací, baněk a jiných doplňků 

k zdobení. Velké díky patří všem, kteří jakkoliv pomohli s přípravami.  
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Sálem zněly vánoční písničky, linula se vůně horkého svařáku a na stolech bylo mnoho 
dobrot k zakousnutí. Všem, opravdu všem zúčastněným se svícny moc vydařily. 
S klidným srdcem mohu říci, že se již těšíme na další příjemné setkání.    

 
První adventní neděli občané společně přivítali u slavnostního rozsvícení vánočního 
stromku. Mladí hasiči se svými vedoucími si pro všechny zúčastněné připravili krásný 
program v podobě vánočních písní a koled. Děti v doprovodu kytary navodily 
kouzelnou adventní atmosféru. U stromku voněl horký svařák, kterým se občané 
mohli zahřát, protože zimní nadílka byla tento víkend opravdu vydařená. Napadl sníh a 
mráz příjemně štípal do nosu.  

Nechyběla ani návštěva z říše nebeské i pekelné. Děti, které se nebály svého svědomí 
a měly připravenou básničku, byly obdarovány balíčkem od anděla. Zlobivým dětem 
čert na tvář připomněl, že se již blíží den, kdy Mikuláš se svojí družinou navštíví děti 
v jejich domovech. Rozsvícení vánočního stromku se stalo příjemnou lidovou tradicí. 
Občané byli pozvání na další kulturní akce, které nás čekají nejen do konce roku, ale i 
v tom roce příštím.   

Zuzana Vlková 
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ADVENTNÍ VÍDEŇ 
1.  

Tak zněl také titulek na plakátku, který dostali občané do svých schránek. Dne 10. 
prosince 2023 byl pro občany připraven zájezdový autobus, který je zavezl do srdce 
Vídně. K dispozici nám cestovní kancelář poskytla pana průvodce. Jeho výklad byl 
velice zajímavý, plný faktů ale i zajímavostí z historie. První zastávkou byl barokní 
zámek Shönbrunn a jeho zahrady. Mimo jiné zde mohli občané navštívit muzeum 
císařských kočárů. Nádvoří bylo plné adventních trhů, linula se vůně svařáku a 
trdelníků. 

Druhou zastávkou bylo samotné centrum Vídně, kde nám pan průvodce udělal 
procházku s výkladem k okolním budovám s jejich historií. Společně jsme navštívili 
Katedrálu svatého Štěpána (německy Stephansdom), ve které se snad všem 
návštěvníkům tajil dech. Při procházce městem byli k vidění kočáry s koňskými povozy, 
státní budovy nasvícené vánočními světýlky a krásná vánoční výzdoba v uličkách. 
Hřeb zájezdu bylo navštívení vánočních trhů u Vídeňské radnice. Průvody a 
neutichající davy turistů z celého světa sice trochu rozptylovaly adventní atmosféru, 
věřím však, že si všichni účastníci i tak užili návštěvu největších vánočních trhů ve 
Vídni.  
Nakonec si snad přece skoro každý člen našeho zájezdu odvezl z Vídně hrníček, 
vánoční baňku nebo jiný suvenýr. V příštím roce bychom rádi uspořádali zájezd 
k dalším našim sousedům. Tentokrát do Polska na vánoční trhy v Krakově. Věřím, že i 
v příštím roce bude o obecní zájezd zájem.    
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Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří pro místní občany uspořádávají nejen 
kulturní akce a setkání, ale jakkoliv přispívají do společenského dění v naší malé obci. 
Myslím si, že společných setkání je v naší obci hodně a některé se již staly tradicí. Je za 
nimi mnoho času a úsilí, a proto bych ještě jednou chtěla všem ze srdce poděkovat za 
spolupráci.  

Všem občanům bych ráda popřála krásné prožití vánočních svátků a pevný krok 
v novém roce 2024. 

Za kulturní komisi Zuzana Vlková 

 
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
 

Už 24. rokem přinesou skupinky Tří králů požehnání do nového roku při tříkrálovém 
koledování také do naší obce. Koledníky Tříkrálové sbírky budete potkávat od 1. do 14. 
ledna 2024, v obci Světlá pravděpodobně v neděli 7. ledna. 

Díky vašim příspěvkům do sbírky může Charita Blansko okamžitě pomáhat lidem 
z regionu v těžké situaci a zlepšovat svoje služby. Z letošní sbírky například koupí auto 
na cesty za nevyléčitelně nemocnými lidmi do jejich domovů a pořídí nové 
zdravotnické vybavení pro práci Mobilního hospice sv. Martina. Dále podpoří služby 
pro seniory, lidi se zdravotním hendikepem i rodiny s dětmi v nouzi. 
Děkujeme, že vlídně přijmete koledníky a otevřete jim své dveře a svá srdce. 

Další info na https://blansko.charita.cz/trikralovasbirka2024 
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MLÁDEŽ SDH SVĚTLÁ 
 

Vážení spoluobčané, je tomu už rok co jsme obnovili skupinu našich mladých hasičů a 
to dne 12. 10. 2022, kdy se pořádal nábor do družstva SDH Světlá. Náboru se účastnilo 
17dětí. Po obrovské motivaci jak dětí tak i vedoucích nás vystřídalo menší zklamání 
odchodu několika dětí. Naše, do budoucna, soutěžní družstvo se ustálilo na 11 dětech. 
Po roce příprav, spousty her a společných akcích, které jsme podnikli, jako je třeba 
výlet k profesionálním hasičům do Brna a za to velké díky Václavovi Zemánkovi, který 
nám umožnil podívat se do největší hasičské stanice v ČR, a nebo také na veletrhu Den 
bezpečnosti v Brně, nás čeká už konečně soutěžní rok, kde budeme vystupovat 
minimálně s jedním  soutěžním družstvem a nebyli bychom soutěživí, kdybychom 
nepomýšleli na to nejlepší umístění, které bychom chtěli zakončit okrskovou soutěží, 
kde se sjedou ti nejlepší. Doufám, že se s Vámi uvidíme i v naší obci na nějakých 
hasičských ukázkách. Doufám, že i na Světelské pouti kde bychom chtěli předvést 
menší ukázku našich hasičských dovedností. Děkuji dětem a to konkrétně Ondrovi, 
Aničce, Honzíkovi, Vítkovi, Jirkovi, Lucince, Amálce, Karolínce, Anetce, Elišce a 
Toníkovi, kteří trénují a troufnu si říct, že je to i baví a vstoupili jako členové do SDH 
Světlá. Velké díky patří vedoucím, kteří obnovili naše soutěžní družstvo mladých 
hasičů, Petrovi, Martině a Michaele.  

S pozdravem a s přáním velkých úspěchů v soutěžním roce přejí vedoucí mládeže SDH 
Světlá. 

Petr Letfus ml.   
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ČINNOST SDH SVĚTLÁ V ROCE 2023 
 
  7. ledna - účast na valné hromadě SDH Cetkovice (E. Dokoupil, J.Crha) 

  7. ledna - 15. ples SDH Světlá v Cetkovicích (MIX Boskovice) 

12. ledna - schůze vedení okrsku v Knínicích 

  1. února - čestná stráž na pohřbu Z. Smékala (zemřel 26.1.) v Cetkovicích (P. Palán, P. Letfus 
st., E. Dokoupil, M.Cikánek, R.Dobeš, J.Crha) 

11. února - výroční schůze okrsku v Šebetově (E. Dokoupil, J.Crha, M.Cikánek, M.Vystavělová, 
R.Dobeš) 

18. února - ostatky (od 10 hod.) 

  4. března - dětský karneval (od 15 hod v KD) 

  4. března - setkání představitelů sborů okresu Blansko v Bořitově (E. Dokoupil) 

18. března  - gratulace Vl. Šumberovi k šedesátinám (M.Cikánek, J.Crha) 

22. dubna - okrsková soutěž v Sudicích, 6. místo v kategorii muži (T.Dokoupil, E.Dokoupil, 
J.Smékal, P.Letfus ml., L.Ambroz, O.Ambroz, T.Lexman) 

22.dubna  - gratulace L. Parolkovi k sedmdesátinám (E.Dokoupil, P.Palán) 

30. dubna - pálení čarodějnic na výletišti 

  5. května - oslava svátku sv. Floriána v Cetkovicích (J.Crha, M.Vystavělová, E.Dokoupil) 

12. května - schůze výboru SDH (12 osob - přijímání nových členů, nákup výčepu, organizace 
akcí)  

16. května - dodání nového výčepu značky Lindr 

28. května - autobusový výlet na Den bezpečnosti: Záchranáři dětem (výstaviště Brno) - asi 40 
osob 

  3. června - dětský den na výletišti (od 14 hod) 

  5. července - účast na Modlitbě za vlast s praporem SDH na Velehradě (E. Dokoupil) 

15. července - spolupráce na fotbalovém turnaji ve Světlé 

15. července - předávka vody v rámci výletu v Cetkovicích (E.Dokoupil, J.Kaderka, P.Tichavský, 
L.Šustek, M.Vlach, J.Crha) 

  5. srpna - předávka vody v rámci oslav 145. let od založení SDH Uhřice (E.Dokoupil, 
J.Kaderka, L.Šustek, M.Vlach, J.Crha, P.Palán) 

11. - 13. srpna - Světelská pouť (fotbal, taneční zábava ABC, nedělní posezení) 

26. srpna - stanoviště v rámci cyklovýletu Okolo Malé Hané 

  2. září - účast na oslavách 150 let SDH Knínice (E.Dokoupil, J.Crha, J.Kaderka, P.Letfus ml., 
L.Šustek, D.Šustek) 

  9. září - dětská soutěž v chytání ryb (J.Crha, P.Letfus ml.) 
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15. října - autobusový výlet na hasickou stanici Lidická a Viva (výstaviště Brno) - 14 osob + 
SDH Cetkovice 

28. října - položení věnce u pomníku padlým vojáků ve Světlé při příležitosti Vzniku ČSR 

25. listopadu - vánoční dílny v KD 

26. listopadu - schůze výboru SDH - k řešení organizace závěru roku a plesu (účast 12 osob) 

  3. prosince - stavění vánočního stromu a světelných ozdob, zazimování hřiště 

 

Za SDH Světlá, Eduard Dokoupil - starosta sboru 

 

 

Lampionový průvod - Den vzniku ČSR (28. 10. 2023) 
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FC SVĚTLÁ - 2. LIGA (SEZÓNA 2023) 
 

Rok utekl jako voda a s ním i další fotbalová sezóna ve Světlé, ve 2. lize jsme o 1 příčku 
vylepšili loňské 7. místo. Letos postupovaly (Lomnice, Újezd a Lysice) a sestupovaly 3 
týmy, ale jelikož se tým ze Lhoty u Lysic odhlásil na začátku podzimní části, tak se 
sestup týkal jen týmu z Adamova a Velenova. 
Vedení FC Světlá se ujal Matěj Letfus, za což mu patří velký dík, jelikož se to nezdá, ale 
sehnat na každý zápas potřebný počet hráčů není vždy nejjednodušší záležitost (kolize 
s velkou kopanou apod.) 
Příští rok bychom měli hrát tedy opět druhou ligu a těšit se můžete i na tradiční letní 
turnaj, který se uskuteční již po pětadvacáté. 

Zbylé výsledky podzimní části a konečná tabulka: 

SK JKP Olešná - FC Světlá 5:2  
FC Světlá - FC MICROTEX Lomnice 5:2  

FC Světlá - CELTIC Újezd u Boskovic 2:3  

KANAP Karolín - FC Světlá 5:7 
AJETO Adamov - FC Světlá 5:1  

FC Světlá - AC Okrouhlá 2:3  
 

Více informací o 2. lize na :                  www.smfbl.cz/sezona-2023/2-vm-izolace-liga/ 

 

 
Za celý tým FC Světlá bych Vám chtěl popřát krásné svátky vánoční plné pohody a 
radosti, po celý rok 2024 hlavně pevné zdraví a mnoho štěstí.   

Petr Palán - FC Světlá 
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FOTOGALERIE 
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Rybářské závody u horního rybníka (9. 9. 2023) 
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V sobotu 2. 12. 2023 se uskutečnil 13. ročník „Mikulášského běhu Světlou“. 

 

 

 
 

Dětský běhů se zúčastnilo celkem 26 dětí, hlavní závod na 5km absolvovalo 33 běžců a běžkyň. 
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Výsledky naleznete na webových stránkách: behsvetlou.webnode.cz 

 
 

 
Zdobení vánočního stromu (3. 12. 2023) 
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Vánoční koledování u kapličky (17. 12. 2023) 

 
 

Naši oslavenci (1. 10. - 31. 12. 2023) 
 
 
 

Ve zpravodaji uvádíme jubilea 60, 65, 70, 75, 80 a více let. 
 

Paní Ludmila Cikánková 

Paní Věra Šléglová 

Paní Milena Smékalová 

Paní  Miroslava Parolková 

Pan Lubomír Dvořák 

Pan Jan Vondál 
 

Našim milým oslavencům přejeme do dalších krásných let života hodně zdraví, 
štěstí, spokojenosti a rodinné pohody. 
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